
 

Fællesbestyrelsesmøde i Børneby Midt - dagsorden 
 

Dato: 18. maj 2021 
Tidspunkt: 17.30-20.00  
Sted: Online 
 

Deltagere: Birgitte, Jesper, Jens, Christina Tofteng, Thor, Merete, 
Christina B., Nina, Gro, Jane, Luise, Leila og Helle 
Fraværende: Michael og Rikke 

Dagsorden  
 

Tid 
Esti-
meret 
tid til 
punkt 
 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, 
angivelse af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

1. Godkendelse af dagsorden 
(Birgitte) 
 

5 min. Godkendt 

2. Godkendelse af seneste mødereferat 
(Birgitte) 
 

5 min. 
(17.40) 

Godkendt 

3. Udarbejdelse af høringssvar: 
 

 Kvalitetsstandard for 
folkeskolen (bilag 01–03 Birgitte) 
høringsfrist d. 2. juni indsendes til 
cs@norddjurs.dk  

 Evaluering af 
specialundervisningsområdet 
(bilag 04-14 Birgitte) høringsfrist d. 
2. juni indsendes til cs@norddjurs.dk  

 Forslag til Norddjurs 
Kommunes mad- og 
måltidspolitik (bilag 15-17 

Birgitte) høringsfrist d. 26. maj 
indsendes til cs@norddjurs.dk  

 Forslag til sundhedspolitisk 
tilgang (bilag 18-19 Birgitte) 
høringsfrist d. 26. maj indsendes til 
cs@norddjurs.dk  

 

60  min. 
(18.40) 

 
 

 Høringsmaterialet drøftet. Birgitte udarbejder udkast til 
høringssvar. 
 
 

 Høringsmaterialet drøftet. Birgitte udarbejder udkast til 
høringssvar. 
 
 

 Høringsmaterialet drøftet. Birgitte udarbejder udkast til 
høringssvar. 
 
 

 Høringsmaterialet drøftet. Birgitte udarbejder udkast til 
høringssvar. 

 
Da det var omfattende høringspunkter, tog ovenstående 
drøftelser længere tid end afsat i dagsordenen. Bestyrelsen 
besluttede at bruge den fornødne tid på høringssvarene, hvorfor 
vi ikke nåede de efterfølgende punkter. Bestyrelsen besluttede, 
at HBP indskriver de oplysninger/inputs, hun selv eller andre 
ville have bidraget med under disse punkter, i referatet – på en 
sådan måde, at det fremgår, at det er tekst tilføjet efter mødet. 

4. Orienteringspunkt (Helle) 
Tilbagemelding på punktet fra seneste 
bestyrelsesmøde - må man som 
børneby (evt. som prøvehandling) 
beslutte at tilbyde en dagplejer med 
økologisk kost mod merbetaling fra 
forældre? 
 

10 min. 
(18.50) 

Tekst tilføjet efter bestyrelsesmødet: 
 
Vi kan som børneby ikke selv beslutte at ændre taksten for en 
dagplejeplads i Norddjurs Kommune. 
 
Pt. køber nogle dagplejere i Børneby Midt økologiske 
basisprodukter som f.eks. havregryn og mælk. 
 
En anden dagplejer køber mange økologiske varer. 
 
Mange dagplejere har fokus på at købe danske varer. 
 
En anden dagplejer dyrker grøntsager i egen have. 
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Vores dagplejepædagog har i løbet af sine 8 år som 
dagplejepædagog fået 2 henvendelser med ønske om økologi – 
og de er kommet for nyligt. 

5. Status opdatering (Helle) 

 Flytteprocessen (Ørum 
Skole/SFO) 

 Etablering af fysiklokale mv. – 
evt. nedsættelse af arbejdsgr. 

 

20 min. 
(19.10) 

Tekst tilføjet efter bestyrelsesmødet: 
 
Flytteprocessen. 

 Vi har i flytteprocessen lånt en lastbil hos Vej og Park. 
Med den har vores 3 serviceledere/-medarbejdere flyttet 
det hele indtil nu. 

 I indeværende uge flyttes de sidste ting fra Ørum 
Skole/SFO til Glesborg Skole/SFO 

 På fredag d. 21. maj kommer vores 4 daginstitutioner og 
stiller ting til side, som de gerne vil overtage 

 I næste uge (uge 21) flyttes tingene til børnehaverne 

 Onsdag d. 26. maj kommer Nina Adamsen (arkivleder i 
Norddjurs Kommune) og hjælper os ift. hvilke 
dokumenter, som skal gemmes, makuleres, på 
egnsarkivet osv. osv. 

 Fredag d. 28. maj tager Djursland Skolen de ting, som 
de gerne vil overtage 

 Uge 22 får alle øvrige aftaleholdere i Norddjurs 
Kommune mulighed for at afhente det, som de evt. vil 
overtage 

 Mandag d. 7/6 får vores medarbejdere mulighed for at 
købe eventuelle rester, som ingen i Norddjurs Kommune 
har brug for/vil overtage. Herefter får foreninger 
mulighed for at afhente div. – og hvis der er mere 
tilbage, kan der blive tale om salg til private 

 Uge 24 + 25 skaffes eventuelle rester bort 
 
Etablering af fysiklokale. 
Der var deadline i dag d. 18. maj på at indsende tilbud vedr. 
udbudsmaterialerne til Arkikon, som står for hele 
udbudsprocessen. På torsdag tildeles de forskellige entrepriser 
og det forventes, at håndværkerne går i gang i starten af juni og 
bliver færdige inden sommerferien. 
 
Stinkskabet er taget ud af udbudsmaterialerne, da det er en 
bekostelig post. HBP har fået oplyst, at denne post forventes 
oprettet som et ekstra anlægsforslag i forbindelse med budget 
2022. 
 
Det der lige nu hæmmer ombygning af de 3 lokaler er, hvilke 
regler der efterfølgende vil komme til at gælde ift. 
brandsikkerhed mv. Forvaltningen afventer pt. brandrådgiverens 
tilbagemelding. 
 
På bestyrelsesmødet besluttede bestyrelsen at nedsætte en 
arbejdsgruppe bestående af Birgitte, Thor (og Helle) mhp. dels 
at følge processen nærmere samt muligvis at anmode om ekstra 
anlægsmidler (anlægsforslag) i forbindelse med ombygningen af 
de 3 klasselokaler + ”nyt” gangareal – også set i lyset af den 
forholdsvist store tilgang af nye elever, som kræver større 
klasselokaler. 

6. Suppleringsvalg (Birgitte) 
Planlægning af suppleringsvalg til 
bestyrelsen – 1 forælder som fælles 
repræsentant for Åparken og Fjellerup 
Bh./vuggestue 
 

15 min. 
(19.25) 

 
Der udsendes efter sommerferien invitationer til forældre i 
Åparken + Fjellerup Bh./vuggestue vedr. opstillingsvalg 
(suppleringsvalg) til bestyrelsen. Forældre i Åparken + Fjellerup 
Bh./vuggestue skal tilsammen have valgt 1 fælles 
bestyrelsesrepræsentant (forælder). 
Opstillingsvalget afholdes onsdag d. 25. aug. Kl. 19 – 20. 



 

Da der er tale om et suppleringsvalg, vil vedkommende blive 
valgt ind for perioden frem til aug. 2022, hvor der igen afholdes 
ordinært valg til bestyrelsen. 

7. Sidste nyt fra Børneby Midt. 
 

30 min. 
(19.55) 

Tekst tilføjet efter bestyrelsesmødet: 
 
Helle – distriktsleder: 

 Vi er ved at udvikle et samarbejde med Tradium 
Randers (tømreruddannelsen). Tradium arbejder også 
med bæredygtighed/FN’s verdensmål. Elever, som er i 
skolepraktik på Tradium, kommer til i samarbejde med 
underviserne på tømreruddannelsen og som et led i 
deres uddannelse at forestå renoveringen af Fjellerup 
Børnehave og Vuggestues bålhytte. Tradium vurderer, 
at det er en god opgave for tømrereleverne bl.a. fordi, at 
det er meget sjældent, at de får mulighed for at arbejde 
med opgaver i rundtømmer. HBP har telefonmøde med 
Ronni fra Tradium d. 19/5, hvor vi aftaler et 
planlægningsmøde – meget gerne med deltagelse af 
forældrerepræsentanter som kender lokalområdet og 
kan være behjælpelige med at etablere samarbejde med 
frivillige, så projektet i høj grad også bliver et fælles 
lokalt projekt. Forventet start på arbejdet om et par uger. 
Vi laver sammen med Tradium fælles pressedækning 
omkring projektet/samarbejdet. Jens og Thor har meldt 
sig som en del af arbejdsgruppen. Derudover 
samarbejder vi med Tradium ift. etablering af et skur til 
haveredskaberne ved Glesborg Skoles Skolehave. 

 
Christina – daginstitutionerne: 
Glesborg Bh./vuggestue: 

 Larverne havde cykeluge den første uge i maj. Børnene 
lærte bl.a. at give fart, dreje og bremse. De var på 2 
cykelture – en hvor de voksne også cyklede på de små 
cykler . Alle cyklerne blev vasket, pyntet og smurt. Om 
fredagen fik alle 17 Larver deres velfortjente 
cykelkørekort. 

 Sommerfuglene er godt i gang med deres skønne 
hverdag som ”de store”. 

 Vuggestuen kører med ugetemaer. De har lige haft 
insekter og farver. I næste uge skal de have tema om 
fugle. Det skulle gerne slutte med fabrikation af en lille 
foderautomat, der bliver lavet af en mælkekarton. 
Børnene er meget optagede af det. 

 Nadia fortsætter sit arbejde til august. 

8. Eventuelt. 
 

5 min. 
(20.00) 

Intet til punktet 

 Kommende punkter: 

 Udendørsmiljø til 
overbygningen 

 Årshjul 

 Værdigrundlag 
 

  


